



Соболев Александр Олегович

В 1978 г. закончил геологический факультет Ленинградского государственного университета по специальности геолог-геохимик. С 1986 г. кандидат геолого-минералогических наук, с 1996 г. доцент по специальности. С 2011 г. член Российского национального общества экспертов по природным ресурсам (ОЭРН) – эксперт № 446 и Австралийского института наук о Земле – заслуженный член - Fellow № 4728 .

Работал 33 года во Всесоюзном (ныне Всероссийском) научно-исследовательском геологическом институте им. Карпинского (ВСЕГЕИ), Санкт-Петербург, далее с 2006 г. в компаниях «Полиметалл», «ТОМС-ИНЖИНИРИНГ», с 2013 г. в «Геоконсалт Групп» руководя коллективами по региональной металлогении, аудиту и оценке месторождений.

Имеет 46-летний опыт региональной металлогении, создания баз данных по рудным месторождениям и их оценке, специализируются, в основном, на месторождениях Au, Ag, Zn, Sn, Pb, Sb, Cu. Опыт работы включает 19 лет аудиторской работы и 33-х научно-исследовательской работы (полевые работы на Востоке России, в Приморском, Хабаровском краях, Магаданской области, Таймырском и Чукотском АО, в Монголии и др.). Специалист по региональной металлогении и восточных регионов России, Монголии, геологии рудных месторождений, оценке ресурсов и запасов, отчетности, аудиту и геологической экспертизе. Автор 120 научных публикаций и отчетов на русском и английском языках, в том числе в соавтор Базы данных и монографии «Рудные узлы России», 2001 г. Руководитель и основной автор 24-х отчетов оценки месторождений по международным стандартам. При его непосредственном участии и руководстве были переведены и изданы «Требования фондовых бирж Лондона и Торонто» (2012), Кодекс JORC-2012 (2013), Кодексы SIMVAL, VALMIN SAMVAL (2015).

Sobolev Alexander . In 1978 he graduated from the Geological Faculty of the Leningrad State University, specializing in geologist-geochemist. Since 1986, he has been a candidate of geological and mineralogical sciences, and since 1996, he has been an associate professor in his specialty. Since 2011, he has been a member of the Russian National Society of Experts on Natural Resources (OERN) - expert No. 446 and the Australian Institute of Geosciences - honored member - Fellow No. 4728. He worked for 33 years at the All-Union (now All-Russian) Research Geological Institute named after Karpinsky (VSEGEI), St. Petersburg, then since 2006 in the companies "Polymetal", "TOMS-ENGINEERING", since 2013 in "Geoconsult Group" managing teams on regional metallogeny, audit and deposit assessment. Has 46 years of experience in regional metallogeny, creation of databases on ore deposits and their assessment, specializing mainly in deposits of Au, Ag, Zn, Sn, Pb, Sb, Cu. Work experience includes 19 years of audit work and 33 years of research work (field work in the East of Russia, in the Primorsky, Khabarovsk Territories, Magadan Region, Taimyr and Chukotka Autonomous Okrug, in Mongolia, etc.). Specialist in regional metallogeny and the eastern regions of Russia, Mongolia, geology of ore deposits, resource and reserve assessment, reporting, audit and geological expertise. Author of 120 scientific publications and reports in Russian and English, including co-author of the Database and monograph "Ore Nodes of Russia", 2001. Head and main author of 24 reports on deposit assessment according to international standards. With his direct participation and management, the "Requirements of the London and Toronto Stock Exchanges" (2012), the JORC-2012 Code (2013), the SIMVAL, VALMIN SAMVAL Codes (2015) were translated and published.